
Join the AWDF  in-person events at CSW68 in New York City. 
 
Greetings from the African Women's Development Fund  
 
We are delighted to share the events organised by AWDF and our partners at CSW68! We hope 
you can join us for these exciting conversations.   
 
Events Overview:  
 
March 13: Feminist Financing Practices: Funding Movements to Make Change 
Partners: Leading from the South, Count Me In! Consortium and the Alliance for Feminist 
Movements 
 
The event addresses the crucial role of autonomous feminist movements in advancing gender 
equality and human rights across various domains, including economic rights, gender-based 
violence, reproductive justice, and political participation. Despite their significant impact on 
policy, institutional strengthening, and social norm changes, feminist movements face chronic 
underfunding and operate under precarious conditions amidst anti-gender movements and a 
growing polycrisis. Additionally, feminist activists and organisations are increasingly threatened 
in hostile political and social environments. 
 
Acknowledging the urgency for more substantial financial and political backing, an increasing 
number of donors and funders, including those committed to feminist foreign policy, seek to 
support feminist movements effectively. However, challenges persist in reaching grassroots 
groups, supporting innovation, avoiding issue silos, balancing resource allocation, and navigating 
risks. 
 
The event aims to showcase effective feminist financing practices and strengthen feminist 
movements by sharing experiences from bilateral and multilateral donors, private philanthropy, 
and feminist movement actors. Discussions may cover participatory grantmaking models, rapid 
response funding, investment in well-being, institutional strengthening, feminist M&E, and 
reframing funding risks. Speakers will discuss specific funding models/practices, their impacts, 
lessons learned, and advice for peers. 
 
To confirm your attendance, RSVP here 
 
March 15: Perspectives From the South: Unpacking localisation and feminist funding  
Partners: Leading from the South 
 

Leading from the South (LFS) has been a game-changing partner & funder to feminist & 
women's rights organizations and their communities. This side-event will aim to showcase 
LFS’s unique model of partnership and collaboration with the larger ecosystem of women’s 
funds, feminist organizations and movements. The conversation will seek to amplify the 
impact and achievements that have emerged from the Consortium’s work over the last seven 
years. LFS has been deeply connected to the realities and experiences of communities on the 
frontlines to advance gender equality and its intersections including climate justice, 
migration, racial and ethnic justice.  
 

https://www.eventbrite.com/e/feminist-financing-practices-funding-movements-to-make-change-tickets-847196386197?aff=oddtdtcreator


This joint side-event will showcase a) the impact of the Consortium to showcase how this 

partnership model is contributing to transformative changes for gender equality at the 

regional, national, and grassroots levels in the Global South and b) reflections of unique and 

alternative models of partnership and collaboration between South feminist funds and 

governments and what further boundaries can this push within the feminist funding 

ecosystem. 

 

To confirm your attendance, RSVP here.  

 

March 19: On est ensemble: Funding feminist movements in French-speaking Africa 
Partners: AWDF and Foundation for a Just Society (FJS) 

This session is part of a deliberate effort by the AWDF to deepen its understanding and support 
for the challenges and realities faced by movements of women, girls, and gender-diverse people 
in Francophone Africa/French-speaking Africa while strategising on the response and involvement 
of feminist funds and the philanthropic sector in advancing gender justice in this region. 

During the event, AWDF and FJS will present the outcomes of a joint study on the context, 
realities, and priorities of these movements in eight Francophone African countries (Burkina Faso, 
Chad, Ivory Coast, Guinea Conakry, Mali, Mauritania, Niger, and Senegal). The findings of this 
study will be made available to the general public in 2024 after being presented to activists in the 
region during the Francophone Feminist Forum in Lomé, Togo, at the end of 2023. 

To confirm your attendance, RSVP here.  
 
March 21: Reimagining Economies for Women’s Economic Justice: A Pan-African and Global 
South Feminist Perspective 
Partners: Akina Mama wa Afrika (AMwA), NAWI Afrifem Macroeconomic Collective, AWDF, 
Action Aid Malawi, and Christian Aid 

During this session, we will seek to emphasize the urgency for economic related gender inequality 

to be addressed as a macro-critical disparity by applying a feminist analysis to the full range of 

macro-economic and financial policies – from tax administration to trade negotiations, so that 

countries, policy makers and development practitioners can assess and avoid the gendered and 

unjust impacts of such policies. The discussion will therefore foreground the imperative to 

approach women economic justice as a process that shifts social and political power in three 

critical ways:  

● by challenging and rethinking the ideologies that inform the broader economic models 

and development pathways that to be adopted;  

● By calling for and supporting the transformation of existing global economic governance 

and institutional structures that reinforce and sustain existing power imbalances steeped 

in legacies of colonialism, western imperialism, neoliberal capitalism and patriarchy;  

● by centering women’s power and agency including making visible their invisibilized 

contribution to the development process. 

http://tinyurl.com/EVENT-PerspectivesFromTheSouth
https://forms.gle/k7KRBUEpYc7LYwe39


Join Us: We invite you to be a part of the conversation. Your presence and participation will not 
only enrich our dialogue but also contribute to shaping resilient and vibrant feminist futures in 
our regions!  
 
I thank you for considering our invitation and look forward to the possibility of having you at these 
events, 
 
Warmly, 
 

 
 
—------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Retrouvez AWDF à New York : nos évènements en marge de la CSW68 
 
Salutations du Fonds Africain pour le Développement de la Femme (African Women’s 
Development Fund),  
 
Nous sommes ravis de partager les événements organisés par l'AWDF et nos partenaires à la 
CSW68! Nous espérons que vous pourrez vous joindre à nous pour ces conversations 
passionnantes. 
 
Aperçu des événements: 
 
13 mars: Pratiques de Financement Féministes : Financer les Mouvements pour Créer le 
Changement 



Partenaires: Leading from the South, Count Me In! Consortium et l'Alliance pour les 
Mouvements Féministes 
L'événement aborde le rôle crucial des mouvements féministes autonomes dans la promotion de 
l'égalité des genres et des droits humains dans divers domaines, y compris les droits 
économiques, la violence basée sur le genre, la justice reproductive et la participation politique. 
Malgré leur impact significatif sur la politique, le renforcement institutionnel et les changements 
de normes sociales, les mouvements féministes font face à un sous-financement chronique et 
opèrent dans des conditions précaires au milieu de mouvements anti-genres et d'une polycrise 
croissante. De plus, les activistes et organisations féministes sont de plus en plus menacés dans 
des environnements politiques et sociaux hostiles. 
 
Reconnaissant l'urgence d'un soutien financier et politique plus substantiel, un nombre croissant 
de donateurs et de bailleurs de fonds, y compris ceux engagés dans une politique étrangère 
féministe, cherchent à soutenir efficacement les mouvements féministes. Cependant, les défis 
persistent pour atteindre les groupes de base, soutenir l'innovation, éviter les silos thématiques, 
équilibrer l'allocation des ressources et naviguer les risques. 
 
L'événement vise à présenter des pratiques de financement féministes efficaces et à renforcer les 
mouvements féministes en partageant des expériences de donateurs bilatéraux et multilatéraux, 
de la philanthropie privée et des acteurs du mouvement féministe. Les discussions peuvent 
couvrir les modèles de subventions participatives, le financement rapide, l'investissement dans le 
bien-être, le renforcement institutionnel, le suivi et évaluation féministe, et la reformulation des 
risques de financement. Les intervenants discuteront de modèles/pratiques de financement 
spécifiques, de leurs impacts, des leçons apprises et des conseils pour leurs pairs. 
 
Pour confirmer votre présence, inscrivez-vous ici. 
 
15 mars : Perspectives du Sud : Décrypter la localisation et le financement féministe 
Partenaires: Leading from the South 
 
Leading from the South (LFS) a été un partenaire et bailleur de fonds révolutionnaire pour les 
organisations féministes et de droits des femmes et leurs communautés. Cet événement parallèle 
visera à présenter le modèle unique de partenariat et de collaboration de LFS avec le plus large 
écosystème de fonds pour les femmes, les organisations et mouvements féministes. La 
conversation cherchera à amplifier l'impact et les réalisations émanant du travail du Consortium 
au cours des sept dernières années. LFS a été profondément connecté aux réalités et expériences 
des communautés en première ligne pour faire avancer l'égalité des genres et ses intersections, 
y compris la justice climatique, la migration, la justice raciale et ethnique. 
 
Cet événement conjoint mettra en avant a) l'impact du Consortium pour montrer comment ce 
modèle de partenariat contribue à des changements transformateurs pour l'égalité des genres 
aux niveaux régional, national et local dans le Sud global, et b) des réflexions sur des modèles de 
partenariat et de collaboration uniques et alternatifs entre les fonds féministes du Sud et les 
gouvernements et jusqu'où cela peut pousser les limites au sein de l'écosystème de financement 
féministe. 
 
Pour confirmer votre présence, inscrivez-vous ici. 
 
19 mars: On est ensemble : Financer les Mouvements Féministes en Afrique Francophone 

https://www.eventbrite.com/e/feminist-financing-practices-funding-movements-to-make-change-tickets-847196386197?aff=oddtdtcreator
https://www.leadingfromthesouth.org/
http://tinyurl.com/EVENT-PerspectivesFromTheSouth


 
Partenaires: AWDF et la Foundation for a Just Society  (FJS) 
 
Cette session est le résultat de l’effort de l'AWDF pour approfondir sa compréhension et son 
soutien aux défis et réalités rencontrés par les mouvements de femmes, de filles et de personnes 
non-binaires en Afrique francophone/Afrique d’expression française tout en stratégisant sur la 
réponse et l'implication des fonds féministes et du secteur philanthropique dans l'avancement de 
la justice de genre dans cette région. 
 
Pendant l'événement, l'AWDF et la FJS présenteront les résultats d'une étude conjointe sur le 
contexte, les réalités et les priorités de ces mouvements dans huit pays africains francophones 
(Burkina Faso, Tchad, Côte d'Ivoire, Guinée Conakry, Mali, Mauritanie, Niger et Sénégal). Les 
résultats de cette étude seront rendus publics en 2024 après avoir été présentés aux activistes de 
la région lors du Forum Féministe Francophone à Lomé, Togo, à la fin de 2023. 
 
Pour confirmer votre présence, inscrivez-vous ici. 
 
21 mars: Réimaginer les Économies pour la Justice Économique des Femmes : Une Perspective 
Féministe Panafricaine et du Sud Global 
Partenaires: Akina Mama wa Afrika (AMwA), NAWI Afrifem Macroeconomic Collective, AWDF, 
Action Aid Malawi et Christian Aid 
 
Pendant cette session, nous chercherons à souligner l'urgence de traiter l'inégalité de genre liée 
à l'économie comme une disparité macro-critique en appliquant une analyse féministe à toute la 
gamme des politiques macro-économiques et financières - de l'administration fiscale aux 
négociations commerciales, afin que les pays, les décideurs politiques et les praticiens du 
développement puissent évaluer et éviter les impacts genrés et injustes de telles politiques. La 
discussion mettra donc en avant l'impératif d'aborder la justice économique des femmes comme 
un processus qui déplace le pouvoir social et politique de trois manières critiques : 
 

● en remettant en question et en repensant les idéologies qui informent les modèles 
économiques plus larges et les voies de développement à adopter; 

● en appelant à et en soutenant la transformation des structures de gouvernance 
économique globales existantes qui renforcent et maintiennent les déséquilibres de 
pouvoir ancrés dans les héritages du colonialisme, de l'impérialisme occidental, du 
capitalisme néolibéral et du patriarcat; 

● en centrant le pouvoir et l'agence des femmes, y compris en rendant visible leur 
contribution invisibilisée au processus de développement. 

 
Rejoignez-nous: Nous vous invitons à faire partie de la conversation. Votre présence et votre 
participation enrichiront non seulement notre dialogue mais contribueront également à façonner 
des futurs féministes résilients et vibrants dans nos régions! 
 
 
Je vous remercie de considérer notre invitation et j'espère avoir le plaisir de vous accueillir lors 
de ces événements, 
 
Cordialement, 
 

https://www.fjs.org/
https://forms.gle/k7KRBUEpYc7LYwe39


 

 
 


